
Protokół nr 46/2018 

posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 19 czerwca 2018 r. w godz. 15:30 – 16:15 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Zdzisław Koncewicz          – Przewodniczący Komisji                                         

2. Wojciech Pająk          – Wiceprzewodniczący Komisji                                                                          

3. Tadeusz Czerwiecki                                                                                                                           

4. Zbysław Wojciech Grajek   

5. Sławomir Jan Szeszko                                                                         

6. Piotr Wasiukow        

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                    
1. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta  

2. Dorota Szczęsna  – p.o. Naczelnika Wydz. Spraw Społ.                                                                    

3. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS. Spółka z o.o.   

4. Andrzej Turowski – Radny Rady Miejskiej                                                                      

5.  Kamil Gromadzki   – PGO                                                                                                                                                                                                      

6. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ                                                                                                            

7. Andrzej Kordowski – Wydz. Geodezji  

8. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Spółka z o.o.      

9. Emil Sieńko – Wydz. RFZ                                                                                            

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. Zapytał  

o uwagi do porządku posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 45/2018 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 22 maja 2018 r. 

2. Informacja z działalności „Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach”                      

sp. z o.o. za rok 2017. 

3. Informacja Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o.o. w 2017 r. 

4. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach                 

sp. z o.o.  w 2017 r. 

5. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą IKP GODLEWSCY s.j. 

6. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działki nr 11168 stanowiącej 

własność Miasta Suwałki.  

7. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działek stanowiących 

własność Miasta Suwałki.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki                           

do wspólnej realizacji z partnerami litewskimi i zabezpieczenia środków finansowych 

do projektów  w ramach  Programu Interreg V-A Litwa Polska.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych                      

w strefie i sposobu ich pobierania.  



10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk 

ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych                       

do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie 

miasta Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz 

wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów 

alkoholowych.  

13. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 45/2018 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach  w dniu 22 maja 2018 r. 

  

Zdzisław Koncewicz poinformował, że do protokołu 45/2018 posiedzenia Komisji nie 

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Informacja z działalności „Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach”                          

sp. z o.o.  za rok 2017. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

 

 Radny W. Pająk zapytał co się zmieniło w br. gdy zostały wprowadzone nowe pojemniki 

na bioodpady? K. Gromadzki odpowiedział, że nastąpił wzrost bioodpadów w roku 2018,                           

w porównaniu do roku 2017. 

  

Komisja przyjęła Informację z działalności „Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami                           

w Suwałkach” sp. z o.o.  za rok 2017. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o.o. w 2017 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

 

 Radny T. Czerwiecki zapytał o punkt dot. termomodernizacji budynków, z udziałem 

środków finansowych Miasta Suwałki? Czy nie były brane kredyty w banku? Prezes Jarosław 

Lebiediew odpowiedział, że były brane kredyty, ale wymagany był wkład własny.  

 

Komisja przyjęła Informację Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS                        

sp. z o.o. w 2017 r. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach                          

sp. z o.o.  w 2017 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 



 Radny W. Pająk zapytał kiedy będą efekty prac nad nowym systemem kursów autobusów 

komunikacji miejskiej opracowywany przez specjalistów z Gdańska? Prezes E. Przybysz 

odpowiedział, że na efekty prac trzeba jeszcze zaczekać do końca czerwca. Głos zabrał 

Naczelnik J. Gałązka  przedstawił działania, które mają pomóc zebrać informację podmiotowi, 

który przygotowuje i opracowuje nowy system. Zostały rozesłane ankiety do przedsiębiorców i 

na osiedla  aby zbadać skąd i dokąd  dojeżdża najwięcej pracowników i na jakie zmiany 

pracują.   

 

Komisja przyjęła Informację z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej                           

w Suwałkach  sp. z o.o.  w 2017 roku. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą IKP GODLEWSCY s.j. 

Projekt umowy stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Radny Z. Grajek poprosił o wyjaśnienie rysunku, który jest dołączony do projektu 

umowy. Podinspektor E. Sieńko wyjaśnił co oznaczają poszczególne kolory na rysunku 

technicznym i czego dotyczą zmiany w przebudowie układu komunikacyjnego na ulicach Reja                

i ul. Daszyńskiego, na wysokości ulicy Lityńskiego.  

 Radny S. Szeszko zapytał czemu to rondo ma służyć dokładnie w tym miejscu?  E. Sieńko 

odpowiedział, iż chodzi o usprawnienie ruchu drogowego z terenem projektowanej inwestycji.  

 Radny T. Czerwiecki  zapytał czy na końcu ul. Daszyńskiego jest przewidziana 

przebudowa  skrzyżowania.  

 Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że w tej ww. projekcie umowy nie jest przewidziana 

przebudowa tego właśnie skrzyżowania.  

 Dyrektor T. Drejer wyjaśnił, że budowa ronda ma na celu spowolnienie ruchu, aby 

wytracić prędkość na ww. terenie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  6  radnych  (jednogłośnie)                                                                          

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu umowy z firmą IKP GODLEWSCY s.j. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu  

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działki nr 11168 stanowiącej 

własność Miasta Suwałki.  

Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

  

Kordowski Kierownik Referatu Geodezji przedstawił wniosek o przyjęciu do planu 

sprzedaży działki stanowiącej własność Miasta Suwałki.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem wniosku:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  6  radnych   (jednogłośnie)                                                                          



przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży działki nr 11168 

stanowiącej własność Miasta Suwałki.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działek stanowiących własność 

Miasta Suwałki.  

Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

  

Kordowski Kierownik Referatu Geodezji przedstawił i zreferował wniosek o przyjęciu 

do planu sprzedaży czterech działek stanowiących własność Miasta Suwałki.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem wniosku:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  6  radnych  (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży działek 

stanowiących własność Miasta Suwałki.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do wspólnej 

realizacji z partnerami litewskimi i zabezpieczenia środków finansowych do projektów                    

w ramach  Programu Interreg V-A Litwa Polska.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 Podinspektor E. Sieńko przedstawił projekt uchwały intencyjnej który będzie 

realizowany wspólnie z partnerami litewskimi.  Będą to trzy projekty: 1. „Natura i Kultura 

transgranicznych rzek – atrakcyjny cel zrównoważonej turystyki”, dot. pozyskania środków na 

bulwary przy  rzece Czarnej Hańczy. 2.„Współpraca transgraniczna w rozwiązywaniu 

kluczowych spraw samorządowych”. 3.„Poprawa jakości usług publicznych                                              

w przygranicznych litewskich i polskich instytucjach oświatowych”, dot. wykonania placów 

zabaw przy szkołach.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  6  radnych  (jednogłośnie)                                                                            

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta 

Suwałki do wspólnej realizacji z partnerami litewskimi i zabezpieczenia środków 

finansowych do projektów w ramach  Programu Interreg V-A Litwa Polska.  



Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz 

wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych                      

w strefie i sposobu ich pobierania.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 Dyrektor T. Drejer przedstawił projekt uchwały, który został dostosowany do obecnie 

obowiązujących przepisów prawa. Zmiany porządkowe uwzględniające w części wystąpienie  

Prokuratury.  Podjęcie przedmiotowej uchwały nie pociąga za sobą skutków finansowych dla 

budżetu miasta. Wpływy do budżetu miasta z tytułu opłat za postój pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania pozostaną na dotychczasowym 

poziomie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  6 radnych  (jednogłośnie)                                                                            

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych  w strefie i sposobu ich pobierania.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

 

Ad pkt.  10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń                                   

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

 Głos zabrał radny A. Turowski przewodniczący Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych poinformował, że  w styczniu br. weszła w życie ustawa o wychowaniu                                 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, na podstawie której  przedstawiono projekt 

uchwały.  Ww. projekt uchwały konsultowany był z organizacjami pozarządowymi, oraz                           

z mieszkańcami. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, na której pozytywnie zaopiniowały  służby 

mundurowe:  Policja, Straż Miejska i Straż Pożarna. Przedstawił proponowane maksymalne 

liczby zezwoleń w Mieście Suwałki.  

 Radny Z. Grajek zaproponował wniosek o unormowanie zasad lokalizacji nowych  

punktów.   

Radny T. Czerwiecki przedstawił swoje obawy dotyczące ograniczenia sprzedaży                        

w godzinach nocnych alkoholu, gdyż może to spowodować uaktywnienie się pokątnej sprzedaży 

alkoholu.  Takie miejsca nie są monitorowane i nie ma nad nimi nadzoru. Radny poinformował 

o otrzymanym piśmie od przedsiębiorców zajmujących się  sprzedażą alkoholu. Radny 

zawnioskował o nie wprowadzanie ograniczeń sprzedaży w nocy.  

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  –  1 radny 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie u ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta 

Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt.  11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk 

ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

 Radny A. Turowski przedstawił wyniki konsultacji Miejskiej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych z mieszkańcami.  Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 1 radny 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie ustalenia dla 

terenu miasta Suwałk ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt.  12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie 

miasta Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz wprowadzenia 

zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia napojów alkoholowych.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

 Radny A. Turowski przedstawił propozycję stałego zakazu sprzedaży, podawania, 

spożywania, oraz wnoszenia napojów alkoholowych na targowiskach miejskich, w aquaparku                    

i pływalni krytej, ze względu na charakter tych miejsc i obiektów, a mianowicie duże skupiska 

ludzi, w tym  dzieci i młodzieży.  Odległość mierzona jest najkrótszą drogą dojścia do 

najbliższego ogólnodostępnego wejścia do punktu sprzedaży do najbliższego ogólnodostępnego 

wejścia do obiektu chronionego. 

 

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie ustalenia zasad 

usytuowania na terenie miasta Suwałk miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania i wnoszenia 

napojów alkoholowych.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Wolne wnioski.       

 

  Radny W. Pająk przedstawił wniosek dot. nowej kładki na rzece Czarna Hańcza. 

Poprosił aby takie sprawy były przedstawiane i konsultowane na Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego. Stwierdził, że to miejsce jest obszarem historycznym i dobrze byłoby 

skonsultować taką inwestycję z konserwatorem zabytków. Poprosił o uregulowanie procesu 

inwestycyjnego takich przedsięwzięć, aby można było się z tym zapoznać.  

  Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że jest to inwestycja Przedsiębiorstwa Energetyki 

Cieplnej związana  z wykonaniem  przebicia z dostawą energii cieplnej do nowo budowanej 

hali Arena. Na pewno na przyszłość takie działania powinny być konsultowane z Prezydentem 

Miasta.  

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.  

  

 

 Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach                  

    

      Zdzisław Koncewicz 

 

           

        Protokół sporządziła: 

              Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


